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В МАТЧЕ за Суперкубок страны, которым открылся 
сезон, он вытащил несколько одиннадцатиметровых в 
послематчевой серии пенальти, чем принес БАТЭ победу. 
Он побил рекорд Сергея Веремко по длительности сухой 
серии, не пропуская в чемпионате страны 1073 минуты. 
Во многом благодаря его стараниям клуб из Борисова 
преодолел квалификацию Лиги чемпионов и пошумел на 
групповой стадии, где соперничал с «Барселоной», «Ро-
мой» и «Байером». Он занял пятое место по количеству 
сейвов (32) среди всех вратарей, игравших в этом раунде 
главного еврокубка... Тому, что именно Сергей ЧЕРНИК 
был признан лучшим вратарем страны на традицион-
ной церемонии «Звездный мяч», болельщики совершенно 
не удивились. А те, кто знает этого парня лично, — и 
подавно.

Он родился в одной из деревень Мостовского района, где осо-
бых предпосылок для становления профессионального игрока 
не было. Однако он вырос в довольно знаковую для нашего 
футбола величину и сейчас заставляет о себе говорить. 

(Начало. Продолжение на 4-й стр.)

сергей ЧерНИК - лучший вратарь чемпионата страны-2015. 

Победителем вернулся 
из олимпиады одиннад-
цатиклассник Максим 
Стемплевский (учитель 

Юрий Викторович Бу-
бен), продемонстриро-
вавший отличные знания  
по обществоведению.

Диплом второй степе-
ни по немецкому языку  
получили одиннадцати-
классница этой же шко-

лы Карина Мазик (учи-
тель Янина Марьяновна 
Кивер) и по математике  
девятиклассник Павел 
Метлюк (учитель Татьяна 
Ивановна Трухан). 

Мы попросили  Ю. В. 
Бубена  прокомменти-
ровать  победу  на олим-

пиаде его ученика. Вот 
что ответил Юрий Вик-
торович:

--  Успех  Максима 
Стемплевского на об-
ластном этапе олимпиа-
ды по обществоведению 
-- это закономерный 
результат проделанной 

за несколько лет рабо-
ты. С девятого класса 
Максим заинтересо-
вался предметом, а с 
десятого стал ставить 
для себя высокие цели 
в олимпиадном движе-
нии. 

 Его отличают  высо-
кая работоспособность 
и трудолюбие,  жажда 
знаний и упорство в до-
стижении цели, память и 
умение самостоятельно 
мыслить. 

Очень  важно,  что 
в своём желании до-
стичь высоких резуль-
татов Максим нашёл 
поддержку со стороны 
своих родителей. 

Мне же, как учителю,  
удалось заинтересовать 
Максима своим предме-
том, а в последующем не 
держать в рамках своих 
знаний, показать путь 
совершенствования и 
отпустить развиваться  в 
силу его способностей. 

По мнению учителей 
Янины Марьяновны Ки-
вер и Татьяны Ивановны 
Трухан,  настойчивость 
и целеустремлённость,  
глубокие знания  харак-
терны также для их уче-
ников Карины Мазик и 
Павла Метлюка.

с. зверовИЧ
На снимке (слева на-

право):  учителя Пра-
вомостовской средней 
школы Ю. в. БУБеН, 
Я. М. КИвер, т. И. трУ-
ХаН вместе со своими 
учениками Кариной 
МазИК, Павлом Мет-
ЛЮКоМ и Максимом 
стеМПЛевсКИМ. 

Фото автора

Наиболее успешно  среди сельских школ на областном этапе 
республиканской олимпиады по учебным предметам выступи-
ли ученики Правомостовской средней школы. 
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Мать Сергея, Елена 
Михайловна, работа-
ющая учителем в Лун-
ненской средней школе 
имени Героя Советского 
Союза Ивана Шеремета, 
воодушевлена:

— Сергей постоянно 
был целеустремленным, 
упорным. Поставил себе 
цель отремонтировать 
мопед — и пока не сде-
лал этого, из гаража не 
вышел. Хотел хорошо 
учиться — и окончил 
школу с серебряной ме-
далью. Задумал посту-
пить на филологический 
факультет Гродненского 
государственного уни-
верситета имени Янки 
Купалы — и поступил 
без всяких репетито-
ров. После окончания 
университета, в котором 

сын учился на бюджете, 
ему нужно было прой-
ти отработку по специ-
альности. Он получил 
распределение в нашу 
среднюю школу — и 
работал. Преподавал 
ОБЖ и вел факульта-
тив по иностранному 
языку. При этом еще и 
футболом продолжал 
заниматься.

В некоторых источни-
ках говорится, что Сер-
гей Черник делал свои 
первые шаги в спорте в 
Гродно. Однако это не 
так. Начинал он в род-
ной деревеньке (теперь 
— агрогородке) Лунно 
Мостовского района, 
где его отец Виктор Ме-
чеславович совмещал 
директорство в местной 
общеобразовательной 
школе с работой дет-
ским тренером:

— Сам я играл в чем-

пионате БССР, давно бо-
лею футболом. Поэтому 
в 1999 году взял себе 
девять часов в футболь-
ной ДЮСШ профкома 
ОАО «Мостовдрев». У 
нас в Лунно несколько 
лет функционировало 
как бы ее отделение, ко-
торое среди прочих по-
сещали и оба моих сына 
— старший Михаил и 
младший Сергей. Миша 
в свое время был в дубле 
гродненского «Нема-
на», играл за слоним-
ский «Коммунальник» в 
первой лиге, обслужи-
вал матчи чемпионата 
страны в качестве судьи, 
но сейчас уже несколь-
ко отошел от спорта. А 
вот Сергею, думаю, еще 
играть и играть.

 — Как Сергей оказался 
в «Немане»? — Ну как? 
Жил и тренировался в 
Лунно. Если были какие-

то соревнования, на-
пример, первенство об-
ласти, Сергей ездил на 
них в составе сборной 
Мостовского района. 
Неплохо себя зареко-
мендовал. Стали при-
влекать на тренировки 
в Гродно. Областной 
центр от Лунно находит-
ся всего в 40 киломе-
трах. Там жила бабушка, 
у которой можно было 
остановиться. Так что 
поездки на тренировки 
в школьные годы проб-
лем не доставляли. Ну а 
дальше — университет... 

— Как думаете, Сергею 
следует продолжать ка-
рьеру в БАТЭ или, может, 

пришло время попытать 
счастья за границей? 

— Я ничего никогда не 
загадываю и не хочу де-
лать этого сейчас. Зада-
ча Сергея — выходить на 
поле и показывать, что 
он умеет, а все осталь-
ное приложится. Будет 
результат — сына за-
метят, пригласят. А про-
вести удачный сезон и 
сидеть с мыслями, вот, 
мол, меня сейчас забе-
рут куда-то в Европу — 
это не наш подход.

— БАТЭ в ближайшие 
годы сможет выйти в 
1/8 финала Лиги чем-
пионов? 

— Почему нет? Это 

футбол. И как бы ба-
нально ни звучало, мяч 
круглый, а поле пря-
моугольное.  Перед 
матчем шансы у обеих 
команд равны. Да, есть 
мастерство — у кого-
то оно выше, у кого-
то ниже. Но есть ведь 
еще и удача, желание, 
мотивация. . . У успеха 
много составляющих. 
И если когда-то все это 
сойдется воедино, БАТЭ 
сможет пошуметь в Лиге 
чемпионов еще больше, 
чем в этом году. Команда 
определенно находится 
на правильном пути.

 Ю.  БаКереНКо
«сельская газета»

в матче с «ромой» сергей был безупречен. декабрь 2015 г.  

с родителями и братом. декабрь 2012 г.  

Пасля падзеі  Зімовая казка
Зімовыя святы – вясёлая і радасная пара для дзет-

вары. Гэта час падарункаў,здзяйснення жаданняў і 
вясёлых канікул.

Творча падышлі да навагодніх свят хлопчыкі і дзяўчынкі 
тэатральнага гуртка “Крыніца” Курылавіцкага цэнтра 
вольнага часу і культуры.На навагоднім ранішніку ад-
былася прэм’ера казкі “Госпожа Метелица» па матывах 
народных казак.

Гэта казка аб тым, што на Новы год заўсёды адбы-
ваюцца цуды. Дабрыня, працавітасць, спагадлівасць 
заўсёды перамагаюць ляноту, зайздрасць і сквапнасць. 
Як бы там цяжка не было, якія б выпрабаванні не 
прайшлі героі, але яны нарэшце атрымліваюць за-
служаную ўзнагароду.

Рабяты ўдумліва і адказна аднесліся да стварэння 
сваіх казачных вобразаў. Працавітую, прыгожую пад-
чарку Настачку сыграла Дзіяна Баран. Настачка ў яе 
выкананні з мяккім і памяркоўным характарам.

Вобраз суперклапатлівай, толькі да свае дачкі Мачахі, 
стварыла Даша Прэдка. А вось у ролі яе дачкі Марфу-
шы дэбютавала Таццяна Лойка.

Хочацца сказаць, што Таня -- самая юная актрыса 
-- і толькі прыйшла ў наш калектыў. Гэта яе пер-
шая і адразу вялікая, адказная роля. Марфуша ў яе 
выкананні атрымалася дзёрзкай,эгаістычнай і наме-
рана зайздроснай,якой трэба ўсё не зрабіўшы нічога.

Ягор Рахунак  і Карына Сліж стварылі вобразы 
гарэзлівых і вясёлых Зайчыка і Вавёрачкі. Жывая 

і какетлівая Вавёрачка 
ўвесь час кпіць і жартуе з 
баязлівага і праставатага 
Зайца. Чароўную, муд-
рую і вельмі прыгожую 
спадарыню Мяцеліцу 
сыграла Насця Зуева.                
У суправаджэнні слуг, якіх 
сыгралі Уладзіслаў Качук, 
Максім Цярэшка, Сяргей 
Рахунак, Ягор Зуеў, яна 
з’яўляецца як сапраўдная 
гаспадыня зімовага лесу 
ў шыкоўным беласнеж-
ным касцюме.

Д а р э ч ы ,  к а с ц ю м 
мяцеліцы ёй стварыла яе 
бабуля Алена.

Х о ч а ц ц а  п а д з я к а -
ваць яшчэ настаўнікам 
Л.Р. Новік, А.С. Касіла, 
б і б л і я т э к а р у  А . І . 
Яўсейчык, якія твор-
ча падышлі да справы і 
дапамаглі зрабіць касцю-
мы і рэквізіт да спектакля.

А ў выніку  --  добры, свя-
точны настрой атрымалі і 
дарослыя, і дзеці.

Л. траЯН,
кіраўнік тэатральнага 

гуртка “Крыніца”
філіяла “Курылавіцкі 
цэнтр вольнага часу і 

культуры”

год культуры  Хор «Надзея»:

30 гадоў творчага шляху
Напярэдадн і  гэтай 

значнай і  прыемнай 
падзеі мы сустрэліся з 
кіраўніком народнага 
хору ветэранаў вайны і 
працы “Надзея”  Ірынай  
Іванаўнай  Содаль.

-- Ідэя стварыць хор 
ветэранаў узнікла ў 
1985 годзе. Напачатку 
быў створаны актыў. 
Жаданне спяваць  у 
н о в ы м  к а л е к т ы в е 
в ы к а з а л і  к а л я  3 0 
ч а л а в е к .  Гэ т а  І . А . 
Прыстаўка, І.М. Швяцоў, 
В . К .  Д з я м б о ў с к а я , 
І.В. Карпухіна і іншыя. 
Мастацкім кіраўніком 
хору была выкладчыца 
ш к о л ы  м а с т а ц т в а ў 
Н а д з е я  М і к а л а е ў н а 
Барташ, -- расказала 
Ірына Іванаўна гісторыю 
стварэння калектыву. 

Адразу два значныя юбілеі адзначыў 
народны хор ветеранаў вайны і працы 
“Надзея” Мастоўскага раённага 
цэнтра культуры: 30 гадоў з дня 
заснавання творчага калектыву і 
25 гадоў, як хор атрымаў званне 
народнага.

З гэтай нагоды 2 лютага ў 15.00 
гадзін у раённым цэнтры культуры 
адбудзецца сольны юбілейны канцэрт.  
Уваход для ўсіх прыхільнікаў  творчасці 
калектыву, а таксама для ўсіх 
жадаючых мастаўчан бясплатны.

–  П е р ш а я  п е с н я , 
якая паклала пачатак 
репертуару калектыву, 
была “Сядзяць у абдымку 
в е т э р а н ы ” .  П о т ы м 
была песня І. Лучанка 
“Спадчына”, народная 
песня “Вярба”.  Усім 
у д з е л ь н і к а м  х о р у 
х а ц е л а с я  с п я в а ц ь 
песні сваёй маладосці, 
т а м у  ў  р э п е р т у а р 
б ы л і  ў к л ю ч а н ы 
песні     30-40-х гадоў 
і ваеннай пары. Першае 
выступленне калектыву 
адбылося 8 сакавіка 
1986 года. Настойлівая 
праца прынесла свой 
плён: у 1990 годзе хор 
в е т э р а н а ў  а т р ы м а ў 
званне “народны”.

Зараз у склад творчага 
калектыву ўваходзяць  
24 чалавекі, улюбёныя 

ў песню і  музыку, а  
канцэртная праграма 
складаецца амаль з 80 
твораў. Як і дзесяткі 
гадоў таму, “Надзея” і 
сёння дорыць слухачам 
добры настрой і свята 
сустрэчы з любімай 
песняй, укладваючы ў 
кожны твор дабрыню, 
шчырасць і душэўнасць. 
Кожны канцэрт хору, 
які жыве насычаным 
т в о р ч ы м  ж ы ц ц ё м , 
становіцца цудоўным 
падарункам іх удзячным 
прыхільнікам.

-- З самага пачатку 
і с н а в а н н я  х о р у  ў 
і м  с п я в а л а  М а р ы я 
Міхайлаўна Сяргеева. 
Яна была салісткай, сама 
пісала вершы. Песню 
“Мастаўчане” на яе верш 
мы часта выконваем 

падчас выступленняў, 
-- працягнула расказ 
Ірына Іванаўна Содаль. 
– Нязменнай вядучай 
н а ш ы х  к а н ц э р т а ў 
з’яўляецца Валянціна 
Рыгораўна Пракапюк. 
Нягледзячы на свой 
мудры ўзрост, яна сваім 
аптымізмам і энергіяй 
зараджае не толькі  
с я б р о ў - а д н а д у м ц а ў 
па  калектыву,  але і 
слухачоў у глядзельнай 
з а л е .  Н е м а г ч ы м а 
н е  ў с м і х н у ц ц а  а д 
ж а р т о ў н ы х  б а е к  у 
выкананні Валянціны 
Рыгораўны.

Даўно аддадзены хору 
Клаўдзія Іванаўна Біч, 
Валянціна Навумаўна 
С а з о н а в а ,  Та м а р а 
Мікалаеўна Галонская, 
Н і н а  Ю л ь я н а ў н а 

Г р у д с к а я ,  П ё т р 
М і к а л а е в і ч  Л я г е з а , 
Я д в і г а  Я ў г е н а ў н а 
Ёрж, Ганна Іосіфаўна 
Бойша і інш. Заўсёды з 
асаблівай удзячнасцю 
сустракаюць мастаўчане 
Га н н у  М і х а й л а ў н у 
Рымко. Пранікнёна і 
шчыра гучаць аўтарскія 
паэтычныя радкі з вуснаў 
З інаіды Аляксееўны 
Біліды.

 Нельга не сказаць 
к о л ь к і  с л о ў  і  п р а 
а к а м п а н і я т а р а ў 
к а л е к т ы в у  –  Н э л і 
І в а н а ў н у   С л а б ы ш 
і Шаміля  Саміулавіча 
Та й р а в а ,  б е з  я к і х 
выступленне “Надзеі”  
проста немагчыма.

Трэба адзначыць, што 
хор ветэранаў выступае 
не толькі  ў  Мастах. 

Калектыў актыўна  і 
паспяхова гастралюе не 
толькі па раёну, але і за 
яго межамі. Так, летась 
“Надзеі” апладзіравалі ў 
Воранаўскім, Свіслацкім 
і Бераставіцкім раёнах. 
Ц ё п л ы я  т в о р ч ы я 
сустрэчы пастаянна 
ладзяцца ў санаторыі 
“Энергетык”.  Добры 
н а с т р о й  с т в а р а л і 
с а л і с т ы  х о р у  н а 
в ы б а р ч ы х  у ч а с т к а х 
падчас прэзідэнцкіх 
выбараў, што адбыліся 
ў кастрычніку мінулага 
года.

Штогод народны хор 
ветэранаў прымае ўдзел 
у абласным фестывалі 
ветэранскіх калектываў 
“Не старэюць душой 
ветэраны”. І кожны раз 
становіцца прызёрам, а 
летась дык увогуле набыў 
статус пераможцы і 
быў узнагароджаны 
шматлікімі падарункамі.

Чым жа будзе здзіўляць 
к а л е к т ы ў  п а д ч а с 
юбілейнага канцэрта? 
Мастацкі кіраўнік хору 
ветэранаў І.І. Содаль 
пакуль не раскрывае ўсіх 
планаў, аднак запэўнівае, 
што гэта будзе асаблівае 
выступленне. Прагучаць 
як новыя творы, так 
і  п е с н і ,  ш т о  д а ў н о 
палюбіліся мастаўчанам. 
Рыхтуюцца парадаваць 
сваёй творчасцю салісты 
і дуэты калектыву. Так што 
душэўная атмасфера і 
зарад добрага настрою 
ад “Надзеі” забяспечаны!

Н.ШЭЎЧыК 
На здымку: народны хор 

ветэранаў вайны і працы 
« Н а д з е я »  з  м а с та ц к і м 
кіраўніком І.  І.  содаЛЬ 
і  а к а м п а н і я та р а м  Н .  І . 
сЛаБыШ.

Святлана Дзмітрыеўна -- з катэгорыі 
тых  людзей, якія нарадзіліся  і выраслі 
ў вёсцы, але не паехалі шукаць 
шчасця ў вялікі горад, а  засталіся  ў 
родных мясцінах і заслужылі павагу 
ў аднавяскоўцаў, знайшлі  жаночае 

Адчыніце хутчэй, 
паштальён ля дзвярэй!

Партрэт святланы дзмітрыеўны Байда, паштальёна 
дубненскага аддзялення сувязі, занесены на дошку 
гонару  раённага вузла паштовай сувязі. У мінулым годзе 
за добрасумленную працу яна была адзначана   граматай 
гродзенскага філіяла рэспубліканскага ўнітарнага 
прадпрыемства паштовай сувязі “Белпошта”.

нашы дзеці, зараз любяць прыязджаць  
у госці ў вёску  ўнукі. Усіх дубненцаў 
я добра ведаю, ды і паштальёна ўсе  
ведаюць, асабліва бабулі і дзядулі, якія 
ў дзень пенсіі чакаюць  яго як самага 
дарагога госця, -- з задавальненнем 
расказвае Святлана Дзмітрыеўна пра 
сваю работу.

Сёння яна разносіць газеты, часопісы 
і пісьмы дубненцам, каля трохсот 
падпісчыкаў  жывуць на яе  ўчастку. 
Некаторыя вяскоўцы і зараз, нягледзячы 
на інтэрнет, не ўяўляюць сваё  жыццё без  
газет і часопісаў. Па дзесяць-дванаццаць 
перыядычных выданняў выпісваюць  
Мікалай Мікалаевіч Рахунак, Лілія 
Міхайлаўна Кандратовіч, Жанна Іванаўна 
Ролік. Найбольшай папулярнасцю  
карыстаецца ў дубненцаў “Зара над 
Нёманам, толькі  ў  паштовай сумцы 
Святланы Дзмітрыеўны  133 экземпляры 
раёнкі. 

Трынаццаць кіламетраў штодзённа 
даводзіцца  праходзіць паштальёну   
Святлане Дзмітрыеўне Байда  ў завіруху 
і спёку, каб своечасова даставіць  
карэспандэнцыю падпісчыкам. 

   --Вы, напэўна, будзеце здзіўлены, 
але і ў наш час  некоторыя  дубненцы, 
асабліва старэйшага ўзросту, пішуць, 
як і раней,   сапраўдныя  пісьмы і 
адпраўляюць іх  у канвертах блізкім і  
знаёмым. Найбольш пісьмаў пішуць і 
адсылаюць  вяскоўцы за мяжу, адтуль 
жа атрымліваюць  іх у адказ. Асабліва 
ажывілася пісьмовая перапіска падчас 
навагодніх і калядных святаў. Попытам 

у нашым аддзяленні сувязі ў гэты час 
карысталіся  святочныя калядныя і 
навагоднія  паштоўкі з беларускім 
каларытам, іх  таксама  часцей за ўсё 
адпраўлялі  за мяжу, --  працягвае 
расказваць Святлана Дзмітрыеўна.

 -- А калі Вы самі пісалі ці атрымлівалі 
пісьмы?-- дапытваюся ў паштальёна.

--Некалькі дзён назад  мы з мужам 
напісалі  і адправілі пісьмо   ўнуку. Пісьмо 
атрымалася жартаўлівым,  хацелася 
паказаць дзіцяці, як мы  ў дзяцінстве, 
калі  тэлефонаў было мала і не існавала 
інтэрнета,  перапісваліся з дапамогай 
пошты, як  чакалі  паштальёна, як 
радаваліся  атрыманым пісьмам. У 
школьныя гады мне, бывала,  паштальён 
прыносіла да васьмі  лістоў. А тры 
гады назад мы  з мужам актыўна  пісалі 
пісьмы  сыну Аляксею, які  служыў  у 
арміі. Там не  заўсёды дазволена было 
карыстацца мабільным тэлефонам і 
інтэрнетам, і пошта здорава дапамагала 
ў нашых  зносінах з салдатам, -- з 
гонарам падкрэслівае  Святлана 
Дзмітрыеўна значнасць паштовай  
сувязі і сваёй прафесіі.

А мне ад сябе хочацца дадаць,  што 
сучасная пошта -- гэта не толькі  
дастаўка газет, часопісаў і пісьмаў 
падпісчыкам, але і прадастаўленне  
дзесяткаў іншых неабходных чалавеку 
паслуг.                             Я. цесЛЮКевІЧ

На здымку:(злева направа) начальнік 
дубненскага аддзялення сувязі вольга 
аляксандраўна ЯКІМЧыК і паштальён 
святлана дзмітрыеўна БаЙда. 

Фота с. звЯровІЧа

шчасце. Праўда,  з роднай  вёскі  Сухінічы 
давялося  перабрацца  ў Дубна.

-- Ужо дваццаць шэсць гадоў, як  мы  
з мужам Аляксеем жывем  у Дубна. 
Муж працуе ветурачом на мясцовай 
малочнатаварнай ферме. Тут выраслі 
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в нашем городе Мосты

дорогУЮ 
И ЛЮБИМУЮ 

ЖеНУ, МаМУ, тЁЩУ, 
свеКровЬ, БаБУШКУ

НатаЛЬЮ 
вЛадИМИровНУ 

БеЛаец 
поздравляем 

от всего сердца
с юбилеем!  

Мамочка наша, родная,
с юбилеем поздравляем!

радости мы вам желаем,
Море жизненных побед.

ангел пусть хранит от бед.
Мы желаем вам удачи

И здоровья вам в придачу,
Пусть царит всегда успех,

Жизнь пусть будет без помех!
с   любовью муж ростислав, дети дмитрий 

и ольга, зять Юрий, невестка светлана
 и внуки

-- Руководители хозяйств 
и председатели профко-
мов хозяйств добросовест-
но отнеслись к участию в 
этом мероприятии, орга-
низовали доставку и мате-
риальное стимулирование 
участников, -- подчеркнул 
председатель районно-
го комитета профсоюза 
работников агропромыш-
ленного комплекса Вик-
тор Михайлович Метлюк. 
– Кроме самих соревну-
ющихся, на лыжне присут-
ствовали заместители по 
идеологической работе, 
председатели профкомов, 
болельщики. Например, за 
команду  СПК имени Адама 
Мицкевича активно болел 
заместитель председателя 
хозяйства П.С. Штарнов. 
Моральную поддержку 
руководства и коллег ощу-
щали и остальные участни-
ки лыжной гонки из числа 
работников сельхозпред-
приятий.

Подбадриваемые бо-
лельщиками, предста-
вители команд хозяйств 
района стремились про-
демонстрировать умение 
владеть лыжами, ловкость 
и выносливость. И даже 
обидные падения не могли 

 Лыжня позвала 
на старт

за здоровый образ жизни

в массовых мероприятиях по лыжным 
гонкам «Белорусская лыжня – 2016», что 
прошли в нашем городе 16 января, приняли 
участие команды профсоюзных организаций 
сельхозпредприятий района. достойную 
конкуренцию соперникам на трассе состави-
ли лыжники зао «гудевичи», филиала «дуб-
но», сПК имени адама Мицкевича, МрУсП 
«Мостовчанка».

На снимке: победители и призёры соревнований «Белорусская лыжня – 2016» из числа представителей 
сельхозпредприятий района вместе с профсоюзными лидерами.

Фото а. МаКар

помешать успешно завер-
шить выступление. В упор-
ной борьбе среди произ-
водственных коллективов 
физкультуры второе место 
в эстафете завоевали лыж-
ники ЗАО «Гудевичи».

-- Все команды сельхоз-
предприятий выступили 
достойно. Особенно хо-
чется отметить команду 
профсоюзной организа-
ции МРУСП «Мостовчанка» 
и инструктора по спор-
ту хозяйства И.В. Лисая. 
Благодаря энтузиазму, ав-
торитету и организатор-
ским способностям это-
го человека, в непростой 
экономической ситуации 
сельхозпредприятие уча-
ствует во всех проводимых 
районных спортивных со-
ревнованиях. На финише 
лыжной гонки Иосифа 
Владимировича, как са-
мого старшего участни-
ка, болельщики встречали 
дружными аплодисмен-
тами, -- отметил Виктор 
Михайлович Метлюк.

А ещё профсоюзный ли-
дер работников агропро-
мышленного комплекса 
района высказал пожела-
ние, чтобы председатели 
профкомов совместно с 
руководителями хозяйств 
у себя на местах активно 
использовали имеющиеся 
возможности для занятий 
физкультурой и спортом. 
К слову, в ОАО «Черлёна» 
уже ведётся подготовка 
к лыжным гонкам среди 
работников сельхозпред-
приятия. Хочется надеять-
ся, что этот почин будет 
подхвачен и остальными 
хозяйствами.

Н.ШевЧИК

 дорогаЯ И ЛЮБИМаЯ НаШа
аНтоНИНа КоНстаНтИНовНа соНЧИК!

от всей души поздравляем тебя
 с юбилеем!

Милая, хорошая, родная,
У тебя сегодня юбилей!

Незаметно пролетели годы,
Перебрав листки календарей.

Нелегко тебе бывало в жизни,
Но смогла детей растить и всех любить,

вопреки ненастьям ты сумела
доброту и ласку сохранить.

ты о днях прошедших не печалься,
Улыбнись, слезинку с глаз сотри,

за заботу, доброту и щедрость
Низкий наш поклон от всех прими!

долгих лет жизни, здоровья, светлых дней!
Муж, дочь, зять, внуки

 

 дорогаЯ И ЛЮБИМаЯ  
еКатерИНа НИКоЛаевНа рУсаК!

от всей души поздравляем  тебя с днём рождения!
Желаем тебе здоровья, удачи, неугасаемой любви, 

безмерной радости, благополучия!
Пусть, словно в сказке, сбудутся мечты
И будет жизнь чудесной, лёгкой, яркой,

вокруг цветут прекрасные цветы
И радуют желанные подарки!
с любовью мама, папа, муж, сынок Ильюшка, 

сестра с семьёй, свекровь

 УваЖаеМаЯ
аНтоНИНа КоНстаНтИНовНа соНЧИК!

Поздравляем  вас с юбилеем!
Пусть будет небо чистое над вами,
Пусть будет жизнь по-доброму светла,
Живите, окружённые друзьями,
И всех вам благ, здоровья и тепла!

с уважением семья Колесниковых

К сведению населения

30 января 2016 года с 09.00 до 12.00 часов 
по телефону 3-32-35  будет действовать прямая 

телефонная линия с управляющим делами - 
начальником управления делами Мостовского 

районного исполнительного комитета
раХУНКоМ андреем Николаевичем.

скрыжаванне

Практычнае
радзімазнаўства ,

ці Раскажам дзецям аб гісторыі і каранях  

так, па інфармацыі 
ў п р а ў л е н н я 

адукацыі Гродзенска-
га аблвыканкама, калі ў 
верасні мінулага года на 
арганізаваных школьных 
экскурсіях пабывалі каля 
4,4 тысячы вучняў школ 
і гімназій вобласці, дык 
ужо ў кастрычніку – у 
пяць разоў больш, каля 
21,3 тысячы. Пры гэтым 
задачай ставіцца папу-
лярызацыя падарожжаў 
менавіта па Беларусі. 
Экскурсійныя праграмы 
па краіне для школьнікаў 
рэгіёна распрацаваны 
такім чынам, каб яны 
насілі як пазнавальны ха-
рактар, так і патрыятыч-
ны, і нават прафарыента-
цыйны. Дзеці пабывалі на 
“Лініі Сталіна”, у Брэсц-
кай крэпасці, музеі Ай-
чыннай вайны ў Мінску, 
наведалі мемарыяльныя 
комплексы “Шавулічы” 
і “Хатынь”, а таксама 
беларускія замкі (Мірскі, 
Л і д с к і ,  Н я с в і ж с к і ) , 
музей-сядзібу Агінскага. 
Школьнік і  з  раёнаў 
вобласці прыязджаюць з 
экскурсійнымі паездкамі 
ў Гродна для наведвання 
музеяў і агратурыстыч-
нага комплексу “Кароб-
чыцы”.

Практыку і карысць 
падобных паездак 

мы, дарослыя, памятаем 
яшчэ з савецкіх часоў. 
За час летніх канікул мы 

Л е т а с ь  н а 
з’ездзе Федэрацыі 

прафсаюзаў  Беларусі 
кіраўнік дзяржавы а.р. Лука-

шэнка падтрымаў ініцыятыву 
прафсаюзаў і  Міністэрства 
адукацыі ўключыць у школьную 
праграму абавязковае навед-
ванне значных мясцін нашай 

рэспублікі. І гэты пасыл 
знайшоў водгук у кан-

крэтных справах.

паспявалі 
пабываць у 
самых розных кутках на-
шай, па тым часе, неаб-
сяжнай радзімы. З гона-
рам пасля дэманстравалі 
фотаздымкі сваім ся-
брам, што па нейкіх 
прычынах не змаглі 
паехаць у падарожжа. 
Памяць і зараз захоўвае 
тыя школьныя ўражанні 
ад наведвання Мінска, 
Масквы, Валгаграда, 
Львова, Вільнюса і інш. 
Мы не па падручніках 
ведалі, што такое Брэсц-
кая крэпасць,  Хатынь і 
Курган Славы.

Па д о б н ы я  п а -
з а к л а с н ы я  м е -

р а п р ы е м с т в ы  н е 
толькі далучалі нас да 
гісторыі, выхоўвалі, але і 
згуртоўвалі. Добра, што 
гэтая традыцыя вярта-
ецца, і ў экскурсійную 
праграму з выездам 
са школьнага двара 
ўключаецца наведванне 
не толькі забаўляльных 
месцаў, але і гістарычных 
помнікаў і  гарадскіх 
славутасцей.  Праўда, 

б о л ь ш  і н і ц ы я т ы в ы 
павінны праявіць і самі 
бацькі, не перакладваю-
чы патрыятычнае выха-
ванне толькі на ўстановы 
адукацыі.

Нядаўна ў дзіцячым 
с а д з е ,  ш т о  н а -

ведвае сын, давялося 
запаўняць чарговую ан-
кету. На гэты раз пытанні 

тычыліся патрыятыч-
нага выхавання. 

“Што канкрэт-
на вы, бацькі, 

робіце, каб 

ваша дзіця любіла свой 
горад, ведала гісторыю 
свайго краю, цікавілася 
каранямі сваёй сям’і?” 
– стараліся даведацца 
складальнікі анкеты. 

Сапраўды, у любой 
у с т а н о в е  а д у к а ц ы і 
робіцца многае ў плане 
выхавання, у тым ліку і 
патрыятычнага. Канкрэт-
на ў нашым Дашкольным 
цэнтры развіцця дзіцяці г. 
Масты створаны музей-
ны пакой “Беларуская 
хатка”. Менавіта праз 
яго дзеці далучаюцца 
да беларускай нацыя-
нальнай культуры, зна-
ёмяцца з родным кра-
ем і традыцыямі сваіх 
продкаў.  Выхаванцы 
старэйшых груп навед-

ваюць музеі і памятныя 
мясціны горада. 

Безумоўна, усё гэта 
добра. Аднак калі 

мы пакінем дадзеную 
работу толькі педагогам, 
дык рызыкуем страціць 
нешта больш важнае. 
Бо любая, самая да-
сканалая, праграма не 
ахопіць усе мясціны, 
якія менавіта ваша дзіця 
павінна ведаць. Вёсачку, 
дзе жылі вашы бабуля 
з дзядулем, сажалку, 
дзе вудзілі рыбу разам 

з сябрамі. Старую ліпу, 
што пасадзіў ваш прад-
зед, і просценькі абеліск, 
пастаўлены землякамі ў 
гонар абаронцаў гэтых 
мясцін. Крынічку, што 
б’е з-пад зямлі і наталяе 
смагу намнога лепш за 
магазінныя ліманады, і 
замшэлы тын, дзе малымі 
гулялі ў хованкі. . .

ды і  сумеснае з 
дзецьмі наведван-

не гераічнай Брэсцкай 
крэпасці ці старажыт-
нага Полацка – гэта 
ўжо будзе ваша, ся-
мейная гісторыя, якая 
пазней у свядомасці 
цесна звяжацца з агуль-
най гісторыяй народа і 
краіны.

Н.ШЭЎЧыК

для вас, абитуриенты
30 января 2016 года 

в академии Мвд республики Беларусь
 проводится  деНЬ отКрытыХ двереЙ.
Начало мероприятия -- в 11.00 часов 

по адресу: г. Минск, пр-т Машерова, д. 6.

Для хорошего 
настроения

Как же заманчив запах свежей выпечки! 
Многие помнят его из детства: только 
донесётся этот аромат из кухни, сразу 
понятно: мама что-то состряпала. И тог-
да забыты дела, которыми намеревался 
заняться. 

Из-за чудного аромата, хрустящей и румяной ко-
рочки, воздушности и хрупкости теста, нежности и 
вкуса начинки многие любят выпечку.

С 18 января текущего года магазин «Закрама» по 
улице К. Цеткин радует своих покупателей мучными 
изделиями собственного производства.

Хрустящие слойки с богатым выбором начинок, 
ароматные сочники, излюбленные детьми сметан-
ники, сырные лепёшки и палочки, булочки – всё это 
можно найти в ассортименте магазина. 

Здесь установили два жарочных шкафа, которые 
помогают кондитерам из теста выпечь вкусную 
сдобу.

-- С момента появления булочек  собственного 
производства по реализации продукции заметен 
рост. Жители города довольны долгожданным ново-
введением, -- поделилась информацией управляю-
щая магазином «Закрама» Оксана Петровна Хобян.

Магазин пользуется популярностью у покупате-
лей из новых микрорайонов Мостов. Приемлемые 
цены, удобное расположение, богатый ассортимент 
продукции – это важно для потребителя.

«Закрама» прислушивается к пожеланиям своих по-
купателей. В будущем, возможно, будут нововведе-
ния, которые порадуют жителей. Но всех секретов  
работники раскрывать пока не спешат.

а. МаКар

дорогого 
И ЛЮБИМого
МУЖа И ПаПУ

дМИтрИЯ 
васИЛЬевИЧа 

БаКЛагУ 
поздравляем 

от всего сердца
с юбилеем!  

Любимого мужа, прекрасного папу
спешим в день рожденья поздравить скорей,

Пусть будет светла твоя славная дата
от искренних слов и улыбок друзей.

тебе мы желаем с большою любовью
Прекрасных деньков и счастливых минут,

достаток, удача, успех и здоровье
всегда пусть с тобою по жизни идут!

Жена светлана, дети алёна и дмитрий

дорогоЙ  И ЛЮБИМыЙ
дМИтрИЙ васИЛЬевИЧ БаКЛага!

спешим тебя поздравить с юбилеем,
Пусть в жизни будет только позитив,

Пусть будет всё в порядке с настроеньем,
Пусть радует рабочий коллектив!

Пусть будет ровною всегда твоя дорога, 
Железный конь тебя не подведёт,

Пусть личных достижений  будет много,
а в банке будет пусть приличный счёт.

И пусть тебя по жизни окружают
Надёжные и верные друзья,

а дома пусть улыбками встречает
счастливая и крепкая семья!

с любовью мама, семьи Позняк, 
Карпук, слиж

 УваЖаеМаЯ
ваЛеНтИНа НИКоЛаевНа рыБаЛКо!

Поздравляем  вас с юбилеем!
Пусть годы мчатся чередой,
Минуя все ненастья,

а мы желаем всей душой
здоровья, бодрости и счастья!

администрация и профком зао «гудевичи»

Новости

области

в субботу, 23 января, прямую линию с 
жителями Принеманья провел управ-

ляющий делами облисполкома Игорь 
Попов.

- Несмотря на уменьшение количества 
обращений граждан на прямые телефон-

ные линии, формат их проведения остался таким 
же, как и в прошлом году. Сегодня, как и ранее, 
телефонные звонки принимают пять операторов, 
готовы давать гражданам разъяснения и консуль-
тации девять специалистов целого ряда областных 
служб, - отметил Игорь Андреевич. 

Всего в 2015-м году руководством облисполкома, 
райгорисполкомов и администраций районов Грод-
но было проведено 966 прямых телефонных линий, 
на которые обратились 7230 человек. 

 По пять прямых телефонных линий провели в про-
шлом году председатель облисполкома Владимир 
Кравцов и председатель областного Совета депута-
тов Игорь Жук. Всего же к руководству облисполко-
ма в 2015-м году во время проведения 46 прямых 
телефонных линий обратились 3565 человек. 

 - Жалоб и нареканий граждан на то, что они не 
могли дозвониться на прямые телефонные линии в 
местные исполнительные органы не поступало, - от-
мечает Игорь Попов. - Что касается непосредствен-
но обращений, то наиболее часто в прошлом году 
затрагивались вопросы, касающиеся сферы ЖКХ, 
жилищного строительства, труда и социальной за-
щиты, земельных отношений. Кроме того, немалое 
число вопросов носит, скажем так, справочно-кон-
сультативный характер. 

Звонков такого характера было немало и в ходе 
нынешней прямой линии. 

- Давая разъяснения и консультации, мы решаем 
отчасти и задачи по информированию населения. 
А с другой стороны, каждый звонок - это еще и 
сигнал, расширяющий наше видение ситуации на 
местах, - считает Игорь Андреевич. 

Ряд вопросов, поднятых на прямой линии, управля-
ющий делами взял под свой контроль. А проблему 
благоустройства ряда улиц в агрогородке Хартица 
Игорь Попов обсудил не только с заявительницей, 
она смогла услышать мнение на сей счет и от дежу-
рившего на прямой линии в  Мостовском районном 
исполнительном комитете заместителя председате-
ля райисполкома Александра Яроша. 

отчётно-выборная конференция об-
ластной организации ОО «Белорус-

ский союз ветеранов войны в Афганистане» 
подвела итоги своей пятилетней деятель-
ности. 

Тон серьезному разговору задал председатель 
областной организации Александр Витко. Особые 
акценты он расставил на социальной поддержке 
воинов-афганцев, которых на Гродненщине насчи-
тывается чуть более двух тысяч. Никому не отказано 
в помощи, особенно родителям погибших воинов-
интернационалистов. 

 Но главное то, что это общественное форми-
рование сегодня оказалось в центре воспитания 
молодого поколения, которое о войне в Афгани-
стане знает только по фильмам. Было названо много 
примеров участия воинов-афганцев в спортивных 
мероприятиях, где воспитывался боевой дух буду-
щих защитников Родины. 

Состоялись выборы совета областной структуры 
ОО «Белорусский союз ветеранов войны в Афгани-
стане». Ее председателем вновь избран Александр 
Витко.


